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Děláme co můžem 
  Nejdůležitější událostí měsíce září se stalo slavnostní 
otevření zdejší základní školy. Za účasti dětí, rodičů, představitelů obce, 
pana faráře a regionální  televize Polar přestřihli společně starosta obce a 
ředitel ZŠ zelenou pásku naděje, že školství v naší obci bude nadále 
zachováno. Po oficialitách následoval slavnostní raut pro děti i hosty, na 
kterém nechyběl ani dort ve tvaru naší školy.  
 Od doby samostatnosti Rudné vyvíjí obec maximální úsilí pro 
zachování zdejší školy. Přestáli jsme období historicky nejnižšího počtu 
žáků ( 7 ), kdy obec  doplácela na mzdy učitelů víc jak 200tis.ročně. Poté 
děti dostávaly obědy zdarma a počet dětí se i tímto opatřením nakonec 
vyšplhal na potřebnou naplněnost malotřídek. Z materiálního zabezpečení 
se za 1.200 000,-Kč rekonstruovala opěrná zeď,  sociálky, za pomoci Tepla 
Rýmařov  došlo k modernizaci technologie kotelny a finální investicí se 
stalo zateplení fasády a rekonstrukce otopného systému  ve výši  
3 054 000,-Kč. I když je tato oprava hrazena převážně z dotačních peněz 
podíl , který musí uhradit naše obec je cca 800 tis.korun a  budeme jej 
splácet do r. 2020. Kapitola školství včetně nákladů na žáky dojíždějící do 
škol v Bruntále je jednou z největších výdajových kapitol obecního 
rozpočtu.  Při napjatých finančních možnostech obce se nakonec vždy 
našly prostředky na dokupování nejnutnějšího vybavení – zakoupily se 
nastavitelné židle a lavice, projekční plátno, hračky, hradily se revize, 
opravy, ladění klavírů, plavecké výcviky, softwarové programy apod. 
Nemalé prostředky stála rekonstrukce školní jídelny včetně jejího vybavení  
( sporáky, nerezové nádobí, nábytek a pod ).   
V dalším období by potřebovala škola i mateřská škola  výměnu nábytku. 
V porovnání s ostatními investicemi do školy se jedná jen o -  nadlehčeně 
napsáno „ kosmetické doladění“.  
 Nyní je už jen na našich učitelích, aby úroveň výuky dotáhli ke 
všeobecné spokojenosti a naše školička získala prestižní pověst. Dobrá 
škola stojí na dobrých učitelích, kteří dovedou skloubit tradiční metody s 
moderními zůsoby hravého vzdělávání -  a to vše s ohledem na 
individualitu dětí.  Přejem jim proto mnoho skvělých nápadů a hodně sil do 
jejich další práce.  
     
 

Z práce OÚ v měsíci září :  
  
Hospodaření obce za měsíce leden až srpen 2011 zkontrolovali auditoři 
krajského úřadu, jedná se o jakousi tradiční „předkontrolu“ před řádným 
auditem.  
Stav  zadluženosti obce v nezaplacených fakturách :  
 

K 31.12.2010 K 31.8.2011 

792.140.62 214.434,- 
 
Jen tyto dva sloupce svědčí o  práci zastupitelstva, zvláště když vezmeme v 
úvahu, že obec má proti ostatním období minimální příjmy z lesní těžby,  z 
prodeje pozemků a i nižší daňové příjmy.  
 
Z tohoto místa chceme  poděkovat všem  našim občanům, kteří chápou, že 
služby pro ně nemůže obec vykonávat bezpatně a každou práci je potřeba 
zaplatit. Z následující tabulky je vidět, že tato diciplína tvoří nejen dobré  
finance, ale  především dobré vztahy podle měřítka : pro všechny stejné 
podmínky... 
 
Pro názornou ukázku :  
Příjmy od občanů z komunální činnosti  - uhrnování sněhu, převozy 
traktorem,  sečení,  opravy a další služby : 
 

K 31. 8.2010 k 31.8.2011 

15.785,- 176.653.97 
 
Přesná evidence čerpání   pohonných  hmot na všech kapitolách ( les, 
komunál, veř.prostr, úřad ) rovněž přinesla nebývalé úspory : 
 

K 31.8.2010  K 31.8.2011 

173.752,- 59.416,- 
 
Další oblast, kde můžeme některé občany pochválit, je oblast platební 
morálky. Co se týče hrazení poplatků a závazků je stav  následující :  
na poplatcích za r.2010 a předchozí činily pohledávky celkem více než 
75.000,- Kč. Velkou část se podařilo vymoci snadněji, bohužel jsme u části 
neplatičů museli přistoupit i k exekucím a v současné době vypadá situace 
takto :  
na exekucích na příjmech a důchodech zůstává k vymožení 5.580,- Kč 
exekuce na majetek byly nařízeny ve výši 12.455,- Kč 
splátkové kalendáře jsou ve výši 9.465,- Kč 
nevymožitelné pohledávky v celkové výši 12.865,- Kč 



Na poplatcích za TDO za rok 2011 dluží občané celkově 30.000,- Kč. 
Splatnost poplatku byla 30.6.2011. Oproti loňsku je vidět zlepšení platební 
morálky, stále jsou zde ale obyvatelé, kteří se domnívají, že poplatky se 
platit nemusí. Od 1.8. do 31.8. byl zveřejněn na úřední desce hromadný 
předpisný seznam, který vyměřoval dlužníkům jejich platby. Ten nabyl 
právní moci 30.9.2011 a tímto dnem byl občanům, kteří na poplatích dluží, 
v souladu se zákonem o místních poplatcích, dluh na poplatcích navýšen o 
50%. Občané si strkáním hlavy do písku přidělávají zbytečně další výdaje 
a nám přibývá rovněž zbytečně další  práce.  
 
Po spuštění CZECH POINTU, Datových schránek a Centrálního  systému 
účetních informací státu  nás čeká postupné spouštění dalších informačních 
registrů státní správy. Nejednotné databáze úřadů mají nahradit 4 základní 
informační registry veřejné správy – registr obyvatel, registr osob, registr 
právních povinností a registr územní identifikace adres a nemovitostí.   V 
budoucnu mají tyto navzájem propojené registry lidem zjednodušit a 
zpřehlednit výkon veřejné správy. Například tím, že změnu jednoho údaje 
by stačilo zadat jen na jednom místě a ostatní úřady by si ji vyhledaly 
samy. Jako první se začne příští rok testovat registr s informacemi o 
nemovitostech a od 1.7.2012 by měl být spuštěn. Proto jsou účetní obce 
postupně proškolovány a zaškolovány na práci s těmito registry.  
  
 
  V obecních lesích proběhla další kontrola ze strany České  
inspekce životního prostředí. Čeká nás  pokračování v zalesňování  - 
převážně lokalita směrem na Vésku  a  souběžně budeme doplňovat 
stávající lokality listnatými stromy, zejména bukem. Kromě toho už zbývá 
jen odstranit několik set metrů pletiva z bývalé oplocenky a zbytky  
nefunkčního krmelce. 
 
Na poli technického vybavení  nás opět potrápil traktor, kde se vyskytla 
nutnost  opravy přední  nápravy. V nejbližším období  bude nutná výměna 
předních pneumatik a budeme doufat, že nekonečný příběh s názvem : 
„Traktor pořád v poruše “ už konečně skončí.  Malý traktůrek na sečení se 
rovněž nechce smířit ani s terénem, ani s množstvým požadovaného 
výkonu a tvrdohlavě trvá na svém požadavku – sekat golfové hřiště, které 
ovšem nevlastníme.   
  
Letošní počasí nahrálo bodavému hmyzu, který něktré z nás  potrápil, nebo 
někde ještě pořád trápí. Vosy se  zabydlely v zahradách, kůlnách a 
podkrovích i v zemi.  Prokousat se zateplenou fasádou je pro ně hračka a 
poté už byla jen otázka chvíle, kdy přes el.zásuvku vylétaly přímo do 
pokojů nájemníků.  Hasiči opakovaně zasahovali v lokalitě Nové Rudné a 
rovněž  v bytě na č.p. 89 . Ve snaze dostat se k hnízdu co nejblíže musel 
být vytržen okenní parapet, ale i tak byl úspěch pouze částečný. Omámený 
hmyz ještě dlouho poté  ohrožoval nájemníky.  

Odpady – POZOR ZMĚNA! 
  
 Jak jsme již avizovali v minulých vydáních Zpravodaje 
zastupitelstvo obce uvažovalo nad finančními úsporami při nakládání s 
odpady.  Komise ve složení : Lad. Dvorský, Ing. Plesník a Mgr. 
Procházkaa p. Matěják posoudila návrhy 3 firem a doporučila starostovi 
obce  firmu, která nabídla služby za nejnižší cenu. Paradoxně jsou to TS 
Bruntál, které přišly pro obec s novou cenovou nabídkou.  Při osobní 
konzultaci s novým ředitelem TS  Ing. Frgálem starosta a místostarosta 
obce dojednali prozatím na poslední 3 měsíce letošního roku svoz popelnic 
podle nové evidence popelnic. Veřejná zakázka tak plně splnila svůj účel, 
protože TS Bruntál nabídly o 100tis. nižší náklady než sostatní dvě firmy.   
Jak jste již byli informováni, největší částku za svoz odpadu platí obec 
měsíčně podle počtu vydaných  zelených známek – je to tzv.manipulační 
poplatek. Zelené známky byly vydávány nekoncepčně, plošně, podle zájmu  
občanů a ne podle skutečné potřeby. Technické služby měsíčně počet všech 
vydaných známek vynásobily manipulačním poplatkem bez ohledu na to s 
kolika popelnicemi bylo ve skutečnosti v den svozu manipulováno. Příklad 
:  
Čtyřčlenná rodina si objednala 4 známky. V letním období přistavovala k 
vyvezení 1 popelnici, v zimním někdy 2, někdy 3.Tu čtvrtou známku měli 
jaksi do „ foroty“ pro strýčka Příhodu. Jenomže obec zaplatila za tuto 
rodinu pouze na manipulačním poplatku ročně částku kolem 1400,- Kč. 
Vezmeme v úvahu, že tato rodina zaplatila na poplatcích za svoz ročně 
2000,-Kč, vyjde nám, že zbytek – svoz, likvidaci, uložení na skládku 
hradila  vlastně obec. 
Další případ : v nemovitosti žijí 2 lidi a byly vydány 2 známky. Osobně 
jsem se přesvědčila, že dvě popelnice přistavené k vývozu jsou naplněny 
každá ani ne do ½. Výsledek : 2 x zaplacený  manipulační poplatek. 
Zbytečně.   
Proto nám nezbývá, než  zpřísnit  počet vydaných známek podle 
skutečných potřeb. 
  Na měsíce říjen, listopad, prosinec byly vydány pro naší obec 
nové známky – oranžové barvy. Popelnice bez této známky nebudou 
vyváženy. Při jejich vydávání bude zohledňován způsob vytápění a počet 
osob bydlících v rod.domku.   Při poctivé separaci odpadu ( sklo, plasty, 
papír ) by maximálně dvě nádoby na nemovitost měly být dostačující. Se 
všemi  majiteli přesto bude osobně první týden konzultován počet 
potřebných popelnic a známky vám budou doručeny přímo k Vám domů, 
nebo si je můžete vyzvednout na OÚ.   
 
 Na příští rok plánujeme do smlouvy s TS Bruntál zavést  letní a 
zimní svozy – co do počtu nádob, aby se dosáhlo co nejefektivnějšího 
způsobu nakládání s odpady.  V současné době ještě není jasné, zda stát 
nezvýší poplatky za uložení odpadu – určitě jste se již o tomto plánovaném 
kroku dověděli z médií.  Pokud k tomuto nedojde, nemá ani obec v plánu 



navyšovat poplatky za odpad. Prosíme vás proto o vstřícnost při důslednější 
separaci  plastů, skla a  papíru – zpětným výkupem se nám alespoň část 
nákladů vrátí zpět do obecní pokladny, tj. pokladny nás všech. 
        
        Děkujeme.  

◄►◄►◄►◄►◄► 
 
 
Neodvracejme zrak 
 V posledních dnech prázdnin se nejmenované děti z naší obce 
sadisticky bavily tím, že polily kotě žíravinou a snažily se ji zapálit. Své 
dílo nestihly dokončit, pravděpodobně  vyděšené zvíře  uteklo. Sebrala 
jsem zbídačenou kočku u prodejny, poskytla jí první pomoc, zavolala 
veterináře. Protože jsme druhý den odjížděli na dovolenou, ujala se 
týraného tvora má kamarádka. Poraněné zvíře  dostalo vylizováním ran 
žíravinu do trávícího traktu. Přes všechnu péči byl rozsah poranění  takový, 
že jej nakonec  veterinář musel humánně utratit. Nebylo možné poslouchat 
bolestný nářek kotěte, které se provinilo jen tím, že se narodilo v Rudné. 
Nemíním se nečinně dívat na takovéto zvěrstvo. Podávám trestní oznámení 
na neznámého pachatele a budu volat rodiče nezletilců k plné 
odpovědnosti.  Říci si : „To je toho, nějaká „blbá kočka“ zdravým 
rozumem nejde. Sadistické jednání zůstává sadistickým jednáním.   
Apeluji tímto na všechny rodiče, aby si více všímali, co dělají jejich děti ve 
volném čase.   Včera se sadisticky zachovaly ke zvířeti, zítra se třeba 
sadisticky zachovají vůči kamarádovi, spolužákovi, nebo k rodičům 
samotným.  Koneckonců  by jim to i patřilo – co zaseli, ať si také jednou 
sklidí.  
     Hanáková V.         
 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vydařená akce komise 
 
 Dne 17 září. zorganizovala komise pro děti a mládež výlet do 
Ostravy - Černé louky. Výletu se zúčastnilo 15 dětí a 3 maminky. V 
pohádkovém sklepě strašidel se nacházelo 5 komnat. - pavoučí, peklo, 
pirátský ostrov, síň plná skřítků a strašidel a pohádková říše. Viděli jsme 
zazděnou princeznu, ocitli jsme se v břiše draka, kde nás ohromilo osvícené 
obrovské srdce. Ozvučená prohlídka byla zpestřena tak, aby se vyhnulo 
hororovému působení na děti. Další návštěvou byla prohlídka Mínia, ale 
předtím jsme měli čas na svačinu a pohrát sai v parku. A co je to Mínium? 
Je to svět jako na dlani. Spatřili jsme 34 modelů významných budov 
evropských měst a 7 divů světa. Mezi nimi např. Eiffelovu věž, Rybářskou 
baštu, hlavní nádraží v Praze, letiště Ruzyň, Brandeburskou bránu, šikmou 
věž z Pisy, ostravský důl, holandské mlýny a další.  Modely jsou postaveny 
v měřítku 1:25  a mezi nima se nacházejí jezírka, jedno s proplovající lodí 
se jménem Stefan Báthory. Celý areál křižují železniční tratě se zahradními 
vláčky, nebo modrým Pendolínem. Po prohlídce se děti vydováděly na 
indiánském hřišti a nechyběla ani výtečná zmrzlina i ledová tříšť. Celá akce 
byla financována z výtěžku předchozích akcí komise pro děti a mládež.  Už 
dnes se těšíme na dlaší společnou akci.  
        Věra Urbaníková ml. 
     př.komise pro děti a mládež 

 
☼☼☼☼☼☼☼☼☼ 

 
 

 Srdečně zveme všechny občany na sobotu 
   15.10.2011 

do sálu místního  KD 
na obnovenou 

 
Jiřinkovou zábavu, 

 
 na které budou mít možnost všichni 

gentlemani zakoupit svým dámám tradiční jiřinkovou kytičku. 
 

Začátek ve 20.00 hod, hudba, občerstvení zajištěno,  
vstupné 20,-Kč  

 
 



Máme mistryni 
 Nevídaný úspěch se podařil Viktorii Theimerové ze stáje Amír. 
V letošním roce zvítězila v mistrovstvích ČR hned ve dvou disciplinách a 
ve třetí získala bronz. V MČR ve skocích ve Zduchovicích se Sagarem 
vybojovala po tříkolové bitvě zlato a na stejném kolbišti ale v disciplině 
drezúra s Chuanitou mistrovský bronz. O měsíc později v Lošticích na 
MČR ve všestrannosti s Tublatankou opět vybojovala zlatý mistrovský 
titul. Tento úspěch je mimořádný a o to cennější, že se doposud žádnému 
jezdci nepodařilo aby získal takovéto umístění v mistrovských soutěžích a 
ještě k tomu v jednom roce. 
 

 
 
 
 
Nelze než Viktorce i touto cestou za celou obec poděkovat za 
vzornou reprezentaci a popřát ji mnoho dalších a dalších 
úspěchů v další nejen koňské, ale i osobní kariéře!.  
      
     Radomír Tománek 
        starosta obce 
 
 
 
 

V měsíci říjen oslaví svá jubilea tito naši spoluobčané : 
 

paní Anežka Hanáková  71 let 
paní Mária Antonyová  70 let 
paní Anežk a Jasinská  65 let 
pan Josef Halabala  65 let 
paní Anna Urbaníková  63 let 
paní Mária Malíková  61 let 
paní Eva Malíková  60 let 

 
Všem přejeme i touto cestou hodně zdraví, štěsí a 

optimizmu do dalších let! 
 

○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○○ 
V září  z našich řad navždy odešly 

 
paní Helena Kolimárová  

a 
paní Maryla Ferancová  

 
 
Obě  budou chybět nejenom svým nejbližším, ale i nám všem.  
           Čest jijich památce! 
 
 
Vydává zastupitelstvo obce Rudná pod Pradědem, registrováno MK ČR 107 55 



www.rudnapodpradedem.cz 
 
Milí spoluobčané, 
 
 informuji Vás o ukončení letošního prodeje Točené  zmrzliny, a to 
ke dni 31.8.2011. Děkuji všem za ochutnávku točené zmrzliny. 
Rádi se stetkáme v počátku sezóny, a to již v 5.-6. měsíci 2012, opět Vás 
budeme informovat. Pro pilné studenty bude  za vzorné vysvědčení v 
závěru  školního roku nachystáno překvapení !!! 
Pokud budete mít zájem, je možné si točenou zmrzlinu objednat i ke 
Štědrovečernímu stolu. 
Obracet se můžete na tel: 731 714 056, nebo na  739 738 761. 
Během zimního odpočinku budete mít možnost se anonymně vyjádřit k 
prodeji točené zmrzliny – ať už oblíbené příchuti či jiným záležitostem. 
Vámi písemné podněty budou pro nás velkým přínosem. O dotazníkách 
budete informováni.  
Dovolujeme si také poděkovat obecnímu úřadu v Rudné pod Pradědem za 
skvělou spolupráci a možnost prodeje točené zmrzliny při obecních 
slavnostech. Jmenovitě především panu Maňáskovi, panu Tománkovi a 
panu Hanákovi. Připomínám, že účast na akcích poskytli bezplatně. 
Děkujeme. 
Na „ Den obce „ jsem měla možnost povozit pro radost děti na své kobylce 
Monice, spousta dětí mi namalovala pro kobylku nádherné obrázky. Je jich 
několik a všechny jsou překrásné... Děkuji Gábince Klechové, Dominiku a 
Martínkovi Molíkovým, Adriance a Vanesce Dvořákovým, Klárince a 
Táničce Kutilovým, Mirečkovi Zemančíkovi, Nikolce Čopové a a 
Mirečkovi Skoupilovi. Také děkujeme za chutná jablíčka Davídkovi, 
Lukáškovi a Aleškovi Lesákovým i ostatním. 
Všem dětem přejeme úspěšný start při usednutí do školních lavic a spoustu 
radosti v mateřské školce. 
     Anna a Roman Kotrloví 
 

☼☼☼☼☼☼☼☼☼☼☼ 
 
Za celé zastupitelstvo i svou osobu  děkuji manželům Kotrlovým za jejich 
osobní iniciativy, díky kterým spontánně  dochází k oživení místního života 
v naší vesnici. 
      
     Radomír Tománek 
        starosta obce  
 
 
 
 
 
 

 
 
 

http://www.rudnapodpradedem.cz


F A R N Í   O K É N K O 
 

Můžu do kostela, i když v Boha nevěřím? 
 

Asi největší dominantou 
naší obce je kostel svatého 
Jana Křtitele. Už vícekrát jsem 
se setkal s otázkou, která je 
uvedena v nadpisu článku. 
Můžu do kostela, i když 
v Boha nevěřím?  

První otázkou by mohlo 
být: „Co v kostele hledáte?“ 
Druhá je podobná: „Co v 
kostele najdete?“ Na první 
otázku existuje nejedna 
odpověď. Někteří v kostele 
hledají umění, jiní utíkají před 
hlukem světa. Další se 
uchylují do stínu kostela za 
letních veder. Jsou tací, které 
něco bolí a když už neví, kam 
jít, jdou do kostela volat k 
někomu, koho neznají, ale v tu 

chvíli věří, že volají správným směrem. A najdou se i tací, kteří do kostela 
vejdou, protože jim zemřel někdo blízký a v kostele má pohřeb, nebo se 
žení kamarád, kolega v práci křtí dítě... A nakonec je dobré zmínit se o 
lidech, kteří vidí otevřené dveře a tak nahlédnou dovnitř, kde třeba hrají 
varhany, někdo mluví, odříkává nějakou modlitbu a podobně. 

„Ani o návštěvách turistských a prohlížejíce památky umělecké 
nezapomínejme posvátnosti místa. Slušné chování v kostele nemá nic 
společného ani s pobožnůstkářstvím ani s klerikalismem.“ Tak praví 
moudrost našich předků. 

Co v kostelích najdete? Jsou postaveny jako ZVLÁŠTNÍ MÍSTA 
SETKÁNÍ. Koho s kým? Nejen člověka s člověkem, ale také a především 
člověka s Bohem. Slyšel jsem názor, že „s Bohem se přeci mohu setkat 
kdekoliv, například v přírodě“. Jistě, ale v kostele se mohu setkat s lidmi, s 
nimiž mohu toto setkání sdílet. A protože Boha nikdo nikdy neviděl, je 



dobré svou představu o Něm konfrontovat s představou, kterou mají ostatní 
věřící. Tak se stáváme citlivými na svůj osobní vztah s Bohem. 

Lidem, kteří se scházejí v kostelích, se říká církev. Je to slovo, které 
má původ v řeckém jazyce. Znamená: „svolávat“. Církev představují ti, 
kteří byli svoláni dohromady Bohem. Proto v kostelích najdete různorodou 
společnost: muže i ženy, děti i důchodce, bezdomovce i vysoké politiky, 
profesory i vojáky z povolání. Druhý název pro církev je stejným slovem 
jako kostel (viz. např. angličtina: church). Znovu můžeme vidět, jak je 
kostel symbolem společenství, které se v něm shromažďuje. 

Někdy se stane, že přijdete do kostela a něco vás ohromí. Nerozuměli 
jste ani slovu. Někdo se na vás divně ohlédl. Byla vám zima. Chtělo se 
vám na záchod. Příčin, kvůli kterým jste si řekli, že do kostela už nikdy 
víc, je velmi mnoho. Většinu věřících to jistě mrzí, že vás napoprvé něčím 
ve svém chování odradili. Ale nemějte strach přijít podruhé. Uvidíte, že 
první šok byl opravdu jen první a jedinečný. Za věřící bych vás rád pozval. 
Vždyť život v kostele je velmi obohacující a inspirující, i přesto, že v Boha 
třeba nevěříte. 

A na závěr ještě vyprávění jednoho kněze: „Před několika lety jsme 
jezdili do jedné vesničky, kde prožili otřesnou zkušenost. Policie 
pozatýkala bandu nájemných vrahů. Několik jich pocházelo z té vesnice. 
To vám byl poprask. „Naše Mařenka si s ním přeci hrála na jednom 
pískovišti...“ „Takový milý hoch...“ Potkalo se několik sousedů, kteří si 
řekli, že to už dál nejde a přemýšleli, na koho se obrátit, kdo má nějaký 
vliv na výchovu ke slušnému chování, ale nikoho nemohli najít, protože v 
dnešní době si přeci každý dělá to, co sám uzná za dobré. Začali tedy u 
Pána Boha. Člověk nemůže být sobě zákonodárcem na úrovni morálky. 

Založili občanské sdružení, během dvou tří brigád vyčistili kostel, 
který je dominantou vesnice, ale dvacet let do něho lítali jen holubi. 
Uspořádali v něm před Vánocemi koncert dětí z místní školy a školky. 
Později pozvali kněze, aby jim alespoň jednou za týden něco pověděl. 
„Člověk tu hodinu týdně přeci vydrží. A poslechne si alespoň pár slov, 
která ho povznesou,“ řekl jeden z té skupiny sousedů. Podotýkám, že věřící 
nebyli.“ 

 
Příště se podíváme na to, co v kostelích je a k čemu co slouží. 
 

P. Mgr. Marek Žukowski 
duchovní správce 

 



Z farního kalendáře na říjen: 
 
Neděle 16.10. – farní drakiáda – 15:00 – sraz na hřišti 
Sobota 22.10. – farní pouť Frýdek – Mosty u Jablunkova – Hrčava 
 
Bližší informace můžete najít na http://farnost-malamoravka.cz/ nebo 
http://www.facebook.com/farnost.malamoravka.  
 
Kontakt na faru: 554 273 110, rkf.malamoravka@doo.cz 
 

http://farnost-malamoravka.cz/
http://www.facebook.com/farnost.malamoravka
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